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Írásbeli kérdés!
Dr. Kövér László úr
az Országgyűlés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kíváno k
benyújtani dr. Varga Mihály Nemzetgazdasági Miniszter úrna k

"Milyen megfontolásból vásárolnak az állami cégek és a jegybank a piaci árfölött? "

címmel .

Tisztelt Miniszter úr !

A kormány bejelentette, hogy a megvette a GE-t ő l a Budapest Bank 100 százalékát, és már
alá is írták a szerződést . Egy kormányhatározat "legfeljebb 700 millió USD"-s vételi árró l
számol be, amely ha teljesült, 100 milliárd forinttal is többet fizethettek az adófizet ők a
Budapest Bankért a valós értékénél. A Magyar Nemzeti Bank nem csak a Budapest Bank ,
hanem az MKB megvásárlásán is komoly összeget veszthetett el : a Figyelő értesülései szerint
utóbbi esetében 500 millió dolláros lehetett a ráfizetés . A két bank összesen mintegy 240
milliárd forinttal kerülhetett többe valós értékénél .

Kovács Zoltán kormányszóvivőtől korábban már megtudhattuk : "nem a kormány feladata ,
hogy számításokat végezzen", ugyanakkor mégis felmerül a kérdés, hogy a jelenleg felügyele t
nélkül tevékenykedő MNB vajon milyen megfontolásból vásárol bankokat, tovább á
ingatlanokat azok szakért ő i vélemények alapján megbecsült valós értékénél magasabb áron .

A Magyar Villamos Művek szintén piaci áron felül vásárolhatott az EON-tól a gáztározó k
megvételekor, hiszen az atlatszo .hu által peres úton megszerzett dokumentumok szerint eg y
olyan tartósan veszteséges üzletért fizethetett 460 milliárd forintot, mely nem csak, hog y
ennek a töredékét érheti, még további kiadásokat is termel .

A kormány ez idáig egyáltalán nem cáfolta a szakértők és újságírók értékbecsléseit, ez pedig
komolyan felveti annak a lehet őségét, hogy az állami cégek és a jegybank a piaci áron felü l
vásárol .

Kérdezem ezért Miniszter urat :

1. Igazak a sajtóban megjelent becslések, miszerint az állami cégek és a jegybank piaci áro n
felül vásárolnak?

2. Készültek értékbecslések az állami vásárlások el őtt? Azok kedvezőnek vagy legalább
indokolhatónak tartották a kérdéses beruházásokat?



3 . Miért nem hozza nyilvánosságra a kormány a hivatalos vételárakat? Miért titkolja el a
kormány az emberek elő l, hogy mennyi pénzüket költötte el egy bank vagy egy gáztároz ó
megvásárlására?

Megtisztelő válaszát írásban várom, továbbá arra kérem, hogy juttassa el hozzám azokat az
értékbecsléseket, amelyek alapján a Magyar Nemzeti Bank és az MVM Magyar Villamo s
Művek végrehajtották a fent említett vásárlásokat, hogy végre tisztább képet kaphassunk az
állami vagyonnal történő gazdálkodásról .

Budapest, 2015 . február 19 .

Tisztelettel :

Dr. Oláh Lajos
Demokratikus Koalíció
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